
 

  

Utses att justera Lena Fernbratt 

  

Sekreterare Ellinor Olsson-Andersson 
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Ordförande Ann-Charlott Gustafsson 

 

 

……………………………… 

 

  

Justerare Lena Fernbratt 

 

 

……………………………….. 

 

  

 

Anslagsbevis 

Sammanträde Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 2024-05-16 

Förvaras hos Kommunledningskontoret 

Anmäls till  Kommunfullmäktige 

  

  

Ansvarig Ellinor Olsson-Andersson 

  

  
 

  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

Sammanträde Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve, kl. 09:30-12:00 , ajournerat 9:35-9:53 
  
Ledamöter Ann-Charlotte Gustafsson (UP) 

Stefan Skogslund (S) 

Robert Wendel (S) 

Anneli Högberg (S) 

Gösta Dahlberg (M) 

Anna-Lena Heydar (S) 

Kent Andreasson (UP) 

Rolf Rodin Funktionsrätt 

Bo Simonsson Funktionsrätt 

Karin Strömsholm Funktionsrätt 

Lena Fernbratt Funktionsrätt 

Ann-Charlotte Eldborn Funktionsrätt 

Sigrid Fanikayode Funktionsrätt 

Ronny Blidberg Funktionsrätt 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

  

 
Övriga Erika Lindqvist avdelningschef socialtjänsten 

Malin Norman tf. socialchef 

Mariana Aronsson enhetschef måltidsservice 

Charlotte Kvist avdelningschef måltidsservice 

Anna Djärv trafikingenjör samhällsbyggnad 

Janni Olsson trädgårdsingenjör samhällsbyggnad 

Ellinor Olsson Andersson administratör 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 17   

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen, upprop förrättas och justerare utses. 

 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att utse Lena Fernbratt till justerare. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 18   

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 19   

Information om tvätten inom hemtjänsten 

Sammanfattning 

Erika Lindqvist, avdelningschef hemtjänst, svarar på frågor om tvätten inom 

hemtjänsten. 

Hantering av tvätt som försvinner, hanterar vi som en avvikelse och Samhall har kollat 

över sin process och ser över kedjan i sin tvätthall, det har skett en ökning av avvikelser 

och det beror på att alla nu är med. 

64 avvikelser under april 

 

Veckomöten för att stämma av att det fungerar på bästa sätt, de följer upp det månadsvis 

Bomkörningar förekommer, det är när Samhall ska hämta tvätten och ingen är hemma 

eller att säcken inte är i ordning. 

Har man bara tvätt så behöver man vara hemma eller att man har gjort avtal att man får 

komma in och hämta tvätten, har man inte det så kan dom inte hämta tvätten. 

Man följer upp statistik på bomkörningar och kollar upp varför vissa har mer och om 

det då kanske behövs någon åtgärd. 

 

Fråga från rådet: vad har kommunen tjänat på att lägga ut tvätten till Samhall? Erika 

svarar att man tittar inte enbart på kronor och ören, utan även på att vi ska räcka till med 

personal som kan utföra andra sysslor de är utbildade till istället för att lägga tid på att 

tvätta. 

 

Fråga från rådet om Samhalls personal får komma in i lägenheten? 

Erika svara att de har id-kort och får komma in och de loggas precis som 

hemtjänstpersonalen och måste dokumentera och har sekretess. 

 

 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

  

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

 

 

§ 20   

Information från socialförvaltningen och 

samhällsbyggnadsförvaltningen 

Sammanfattning 

Malin Norman tillförordnad socialchef informerar. 

Vad händer på Rosenhäll 1a? 

Enheten startade mars 2023 pga. att man då hade långa köer till vård och 

omsorgsboenden. 

Man fick signaler om att det inte fungerade och har nu sett att det funnits stora brister i 

rutiner och svårt att rekrytera in personal, det har varit chefsbyten, och ej fungerande 

samverkan med hälso och sjukvård. 

Malin var med ute i verksamheten och såg då att det inte fungerar så som man sagt och 

verksamheten stänger denna vecka.  

Malin säger att det är viktigt att ta upp att det inte är hela personalstyrkan som haft 

brister, men vissa, och det är en skam för socialtjänsten att det blivit så här. 

IVO är inte klara med sin utredning kring händelserna, de har begärt en komplettering 

och den ska lämnas in nu i dagarna. 

Jobbar just nu intensivt med avvikelsehantering. Antalet avvikelser har ökat kraftigt i 

verksamheterna. Man försöker få personalen att förstår att genom avvikelsehantering så 

anger man inte någon, men man ser till att det kan bli bättre i verksamheten. 

 

Ekonomi 

 12 miljoner underskott i februari och det ligger kvar i prognosen för april. 

Kortsiktiga åtgärder är mindre inköp, minska övertidskostnader, stängning av Rosenhäll 

1a 

 

Långsiktiga åtgärder är hemmaplanlösningar/byggnation av boenden, försöka förutspå 

hur det kommer att se ut om 10 år, digitalisering, alla avdelningar måste se över hur 

man kan spara. 

 

Fråga om det kan bli aktuellt med nedskärningar, Malin säger att det inte är planerat 

några nedskärningar. 

 

Arbetsuppgifter för undersköterskor 

En del praktiska uppgifter ingår i rollerna, ex tvätt, städ, byta vissa glödlampor, ta hand 

om vissa stopp i avlopp av enklare karaktär/hemlika uppgifter. 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts § 20 

Svårare uppgifter tex klättra för att byta glödlampor, byte av lysrör är inte en uppgift för 

undersköterskorna. 

 

Just nu kollar man på en lösning tillsammans med samhällsbyggnad, kan man göra en 

form av samverkan för att sköta dessa uppgifter, eftersom det inte finns några 

vaktmästare anställda av socialtjänsten. 

 

Unga med kognitiva problem 

Individuell behovs bedömning 

Stöd tillgodoses i första hand i hemmet 

Vid boendeplats, möta individuella behöv/genomförande plan 

Barnperspektiv i våra verksamheter 

 

Funktionsrätt har skickat en skrivelse och fått svar från Malin, men man ser inte att det 

fungerar så i verkligheten. 

 

Kompetensutveckling behövs-planen är att få in fler i yrkesresan på sikt. 

 

Fråga vad som hänt med förslaget att alltid göra en polisanmälan vid tex stöld på 

boenden, Malin svarar att man kan stötta brukare att göra en polisanmälan, men man 

kan inte bara polisanmäla automatiskt, då bryter man mot sekretessen. 

 

 

Ivo har godkänt den komplettering som sickades in tidigare i år. 

 

Beslut 

  

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 21   

Information från måltidsservice om kontantfritt i 

verksamheterna 

Sammanfattning 

Charlotte Kvist avdelningschef och Mariana Aronsson enhetschef måltidsservice 

informerar om valet av att det är kontantfritt i verksamheten. 

 

Mariana berättar att hon har hand om restauranger som ligger i anslutning till boendena, 

man har öppet någon timme om dagen där personer utifrån kan komma för att äta lunch. 

 

 2021/2022 såg man att det var en nedgång av de kontanta medlen, man använde mest 

kort. 

Man kollade hur det hade fungerat på Rotviksbro där det hade varit kontantfritt länge 

och där hade det fungerat mycket bra. 

 

Uddevalla kommun har i sina riktlinjer att vara kontantfritt i verksamheterna. 

 

Håkan berättar att riksdagen ska starta en utredning av det kontantfria samhället, han 

säger även att det kan bli väldigt sårbart och att en hel del äldre inte har betalkort. 

Finns det en backupp om det blir ett beslut om att man måste kunna erbjuda att ta emot 

kontanter? Mariana säger att det har man, men överlag så är det kontantfritt idag i 

samhället, men att man följer utvecklingen och följer såklart det som lagstiftningen 

kommer säga. 

 

Fråga ifall kupongsystem kan vara en möjlighet? Mariana svarar att 

det har funnits förr, men i samförstånd med socialtjänsten valdes det att ta bort 

kupongerna. 

 

Beslut 

  

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 22   

Information om tillgänglighet 

Sammanfattning 

Anna Djärv informerar om tillgänglighet i trafiken 

Anna berättar att hon har varit med på en mörkerpromenad och att det hade varit väldigt 

givande och lärorikt. 

 

Var tillgänglighetsanpassar vi: 

Busshållplatser 

Övergångsställen 

Gång och cykelbanor 

 

Övergångsställen, man har standardritning och det ska vara nedsänkt, man måste 

förhålla sig till olika saker, tex så att snöröjningen ska kunna fungera osv 

 

Där man ska trycka för gröngubbe, ska man införskaffa så att man på den kan känna hur 

man ska gå 

 

 

Gång och cykelbanor: 

Där kollar man på bredden, så det är så brett som möjlig men annars inte så mycket 

tillgänglighetsanpassning, undvika fasta hinder som trottoarpratare 

 

Synpunkt från rådet: uteserveringar som hamnar mitt i ledstråken är ett stort problem, 

Anna tar med sig synpunkten. 

 

 

Fråga om varför taktilpollare är på olika sidor, och det har med att det ska fungera med 

snöröjningen. 

Det är ett problem då ledarhundar lär upp sig att söka på vänster sida och då är det svårt 

när de är på olika sidor 

 

 

Svar från Västtrafik angående fråga om säkerhet och GDPR i och med att 

beställningscentralen ligger utomlands.  

Uddevalla kommuns kontakt på Västtrafik har ställt frågan internt och väntar på svar, 

men säger att Västtrafik känner sig trygga med den hantering de har.  

 

Västtrafik kommer vara med på ett sammanträde till hösten då räden kan ställa sina 

frågor. 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts § 22 

 

Hur tänker kommunen kring att Västtrafik stängde ner sitt informationskontor på 

Kampenhof? 

Kommunen har kollektivtrafik samråd med Västtrafik och där kunde man ha en dialog 

kring detta 

 

Anna tar med sig följande information till Västtrafik, rådet säger att det blir mer och 

mer problem när man vill boka flexbussen, vill man boka och åka till Torp på en lördag 

säger de att det inte finns någon trafik där på lördagar, ingen riktigt ordning hur de styr 

bilarna som man ringer och bokar, även chaufförerna säger att de tycker det är rörigt. 

 

 

Beslut 

  

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 23   

Information om arbetet med temalekplatsen 

Sammanfattning 

Janni Olsson, trädgårdsingenjör informerar om hur arbetet med temalekplatsen i 

teaterplantaget fortskrider. 

 

Genomförande delen är flyttad till 2027 

 

Lekplatsen som finns idag kommer att vara i fortsatt bruk fram till att den nya är klar. 

 

Förutsättningar idag, det är en plats där det i dag är utsatt för risker för översvämningar, 

det är en lågpunkt som påverkas mycket av regn. 

 

Man ska kunna gå runt på en slinga som är upphöjd från marken. 

 

Visar olika förslag på hur det skulle kunna se ut. 

 

Offentlig toalett i centrum: 

Finns med i lekplatsprojektet, närhet till offentlig toalett 

 

3 miljoner kr inom samhällsbyggnad för att jobba vidare 

 

I nya stadsbiblioteket i Gallionen ska det finnas en tillgänglighetsanpassad toalett 

 

Visar olika möjligheter kring lekplatsen var en toalett kan finnas 

 

En fråga till rådet- hur nära behöver en toalett vara för att vara tillgänglighetsanpassad 

toalett ska vara, har man barn vill man ha väldigt nära och har man mag- och 

tarmsjukdomar så behöver man också ha väldigt nära till en toalett. 

 

Fråga från rådet för vem ska tillgängligheten vara; rullstolsburen, synnedsatta? 

Svaret är att alla finns med i planeringen 

 

Fråga från rådet, sist pratade vi om en rullstolsgunga och att den behöver vara låst när 

den inte används hur går arbete med det? Janni svarar att tanken är fortsatt att den ska 

finnas i teaterplantaget och man behöver komma fram till en bra lösning angående låset 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 24 Dnr KS/2024:19 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 

Sammanfattning 

1. Hur fungerar IT-säkerheten för personuppgifter då det ryktas om att de flyttat 

beställningscentralen från Moldavien? I vilka länder finns beställningscentraler? 

Svar 240516 frågan kvarstår 

 

2. Hur har Uddevalla kommun implementerat Yrkesresan? Svar 240516 frågan 

kvarstår 

 

3. Är det undersköterskornas uppgift att byta glödlampor, lysrör och rensa avlopp? 

Vaktmästarens uppgift? Svar 240516 se § 20, frågan kvarstår tills det är ett 

samarbetsval klart med samhällsbyggnad. 

 

4. Vi vill ha tillbaka en ombudsman för funktionsnedsatta personer och äldre. Svar 

240516 Tidigare fanns ett ombud på 40% anställd av informationsavdelningen, 

försvann när KC startade då de skulle kunna svara på alla frågor i stället, men 

det fungerar inte enligt rådet och därför vill man ha en ombudsman igen som 

kan vara på KC och ta hand om dessa frågor. Frågan kvarstår. 

 

5. Hur agerar Uddevalla kommun när det gäller yngre personer med kognitiva 

problem? Boende, vård? Flera har unga barn som har svårt att hälsa på när 

föräldern bor på ett äldreboende. Svar 240516 se § 20 

 

6. Hur går det med ombyggnationen av lekplatserna? Svar 240516 se § 23 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 
2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts § 24 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-24 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


